	CALSDVD手稿：神对二十一世纪的指导
标题：神对二十一世纪的指导
放大(=“放大”世界地图)

放大(=“放大”英国地图)

位置: 瓦伊河上的海伊镇（HAY—ON—WYE河），
切换到摄像头
“海伊镇文学作品节”

镇上穿红色制服的叫卖者:听我说!…听我说!…听我说!…

[英国的海伊镇因数百家二手书店而闻名。]

标志:书店
标志:买卖的书籍
书店名称:正直书店
镇上叫卖者叫喊声:受镇委员会的吩咐,文学作品节委员会欢迎所有的来宾光临海伊镇。欢迎大家。愿上帝保佑女王!

迈克佩琦：现在是文学节，是著名的图书镇海伊镇最忙碌的时候。
这里图书种类繁多,简直难以形容。它像一块磁铁一样吸引众多喜爱读书的人。让我们到一家书店里面去看看。

标志:理查德布斯书店。这些图书从世界各地采购而来。

[迈克佩琦下到地下室去了]

[关于俄罗斯的书]

[关于非洲的书]
[关于英国皇家的书]
迈克佩琦：我们现在在世界上最大的二手书店[理查德布斯书店]里。这家书店对于喜爱读书的人来说可真是一座宝藏。书架上摆满了小说、非小说和参考工具书。事实上，指导手册涉及任何主题。但在本节目里我希望着重谈论一本书–圣经。圣经只是过去时代的遗物还是在二十一世纪仍很适合我们呢?我希望阐明这本书是所有一切最基本的指导手册。如果我们只看一本指导手册，那么圣经正是这样一本应该阅读的书本。它是惟一的能把真正的平安与目的带入我们生活的指导书。它不仅指导我们，使我们找到宇宙的造物主。这还不是全部。这本令人激动的书告诉我们如何在神国里找到永生。有多少本书能做到呢?在本节目里，我希望你们简单地了解一下圣经中的内容。我们将考察一下某些证据，为什么我们必须依赖它，必须信赖它呢？然后，我们还要研究一下在圣经的消息里有哪些方法正改变着二十一世纪人们的生活。
[标题：圣经]
圣经是66本书籍的合订本。这66本书经过许多世纪才写成，它们已被翻译成不计其数的语言。提摩太后书说“圣经都是神所默示的”。各本书揭示神从创世之初就有的计划。
从圣经的第一本书创世记开始…到启示录结束，启示录指出了现世的结束并过渡到神的国。

我们闪电式游历圣经的第一站，从一个贯穿整书的主题开始。从第一本书的第一章开始(创世记第1章)庆祝创世。
[读者]“起初，神创造天地。地是空虚混沌，渊面黑暗；神的灵运行在水面上。神说：‘要有光’，就有了光。神看光是好的，就把光暗分开了。[无声:有晚上，有早晨，这是头一日。]
诸水之间要有空气，将水分为上下。神就造出空气，将空气以下的水、空气以上的水分开了。神称空气为“天”。[无声:有晚上，有早晨，是第二日。]
神说：“天下的水要聚在一处，使旱地露出来。”是就这样成了。神称旱地为“地”，称水的聚处为“海”。神看着是好的。神说：“地要发生青草和结种子的菜蔬，并结果子的树木，各从其类，果子都包着核。”[无声:有晚上，有早晨，是第三日。]
神说：“天上要有光体，可以分昼夜，作记号，定节令、日子、年岁，并要发光在天空，普照在地上。事就这样成了。于是神造了两个大光…。又造众星。[无声:有晚上，有早晨，是第四日。]
神说：“水要多多滋生有生命的物；要有雀鸟飞在地面以上。神就造出各样飞鸟，各从其类。神看着是好的。神就赐福给这一切，说：“滋生繁多。”[无声:有晚上，有早晨，是第五日。]
神说：“地要生出活物来，各从其类；牲畜、昆虫、野兽，各从其类。”事就这样成了。神看着是好的。
神说：“我们要照着我们的形象像、按着我们的样式造人。”使他们管理海里的鱼、空中的鸟、地上的牲畜，和全地，并地上所爬的一切昆虫。”
[无声:有晚上，有早晨，是第六日。]
(插入从创世记2:7始)。耶和华神用地上的尘土造人，将生气吹在他鼻孔里，他就成了有灵的活人。
神就照着自己的形象造人。他照着神的模样造人。他创造了男女。
我将遍地上一切结种子的菜蔬和一切树上所结有核的果子全赐给你们作食物。
神看着一切所造的都甚好。
这样，天和地就依次造好了。
到第七天，神完成了所做的工–所以，神在这一天，歇了他一切创造的工作,
[诗篇96:1-6]全地都要向耶和华歌唱。在列邦中述说他的荣耀显赫与威严就在他眼前。力量与荣耀就在他的圣殿里。
[诗篇96:10-11]主统治，世界牢固地建立了。愿天欢喜，愿地快乐！愿海和其中所充满的澎湃！
[诗篇96:12]林中的树木都要在耶和华面前欢呼。它们在耶和华面前歌唱,因为他来用义审判地球上的人。

(孩子)[诗篇104:14]他使草生长，给六畜吃，使菜蔬生长，供给人用，使人从地里能得食物。

[诗篇104:24]耶和华啊，你所造的何其多！都是你用智慧造成的；遍地满了你的丰富。
[诗篇104:25]那里有海，又大又广；其中有无数的动物，大小活物都有。
[诗篇104:27]这都仰望你按时给他食物…你张手，他们饱得美食。
[诗篇104:31]愿耶和华的荣耀存到永远！愿耶和华喜悦自己所造的！
(孩子) [诗篇104:33]我要一生向耶和华唱诗。我还活的时候，要向我神歌颂！
[诗篇8:3-4]我观看你指头所造的天，并你所陈设的月亮星宿。人算什么，你竟顾念他？世人算什么，你竟眷顾他？
迈克佩琦：你们是否有过这样的经历,在繁星照耀的夜晚,站在乡下的山顶上,远离所有灯光的污染?它让我们觉得比起这浩瀚的银河系来说,我们是多么渺小和微不足道啊。然而,从圣经的第一本书开始神就明确地告诉我们,他创造这个世界是供人类欢乐的地方--永永远远。

他惟一的条件就是我们要显示出爱心和感激,顺从他的吩咐。

多么令人难以置信,这位创造世界强大的造物主却要为我们烦心!

许多人都熟悉伊甸园里发生的事情。
第一对男女违抗了神。所以，神惩罚他们，把他们逐出赐给他们的花园。
神诅咒他们，让他们的后代成为必死的凡人，过着受试探与挣扎的生活。
在圣经第一本书的前几页里我们看到一个完美的世界被第一个谎言、第一次拒绝神的旨意，甚至第一次谋杀击落得粉碎。人性改变甚少。在21世纪，我们继续继承了最初行走在大地上那些人们的品质。我们仍然继续拒绝神，宁愿做自己命运的主人，而不愿听从、顺从他。请牢记神在惩罚蛇时作过一段很有意义的说明。“我又要叫你和女人彼此为仇；你的后裔和女人的后裔也彼此为仇。女人的后裔要伤你的头；你要伤他的脚跟”(创世记3：15)。
这是一个关键的应许，神即使充满了悲伤但还是作了这样的应许。
为什么这个应许如此重要呢?它是为了使百姓有办法从死亡中得救。
我们以后再回到这个论述，因为它融合了旧约和新约的预言，这对21世纪的我们来说是至关重要的。
这是我在莫尔文丘陵最喜爱的景点之一–远在数公里之外就能看见。你们知道，当你们外出在这样的乡村时，就很容易欣赏到神让我们作为产业的大地美景。那么，人性的恶毒一开始就多么令神伤心啊。然而，纵观历史，他却从未放弃他的子民。即使当他毁灭挪亚时代文明的时候。
“耶和华说：‘人既属乎血气，我的灵就不永远住在他里面；然而他的日子还可到一百二十年。’那时候有伟人在地上，后来神的儿子们和人的女子们交合生子；那就是上古英武有名的人。耶和华见人在地上罪恶很大，终日所思想的尽都是恶，耶和华就后悔造人在地上，心中忧伤。”
我们只需打开电视或阅读报纸就可以看到人类缺德的事情。你们知道，这种现象非常类似挪亚时代的状况，神为自己创造了人类感到伤心。圣经再次为二十一世纪的我们提供了生死攸关的消息，我们后面还要回到这个主题。
[标题：被神拣选的国民
把时间转移到创世记时代，我们遇见了生活在加勒底的吾珥那个崇拜偶像社会里的亚伯兰和撒莱。但他们不同于那些在他们周围的人。神从他们的国里召出他们，拣选他们作为一个伟大民族的祖先－这个民族后来成为神自己的子民，被称作以色列的民族。
他们历史的早年非常艰难。在创世记书里，我们发现被神拣选的民族在埃及沦为奴隶，生活在残酷的压迫下。神充满了同情，聆听他们的呼声，通过摩西的领导拯救了他们。
他打开一条海道让他们逃难，追赶者到来时封闭了道路。
神准备把他们引到他们自己的国。“流着奶与蜜的”地。

但他们只是重复了一种熟悉的模型。以色列就像以前许多人所做的那样，也很快地背对神。
在西奈山神为了他的百姓，把律法赐给了摩西。他把戒律刻在石版上。但当摩西停留在山上时，百姓创造了一座金像。他们建造了一座祭坛，说:以色列啊，这就是把你们带出埃及的神!
神准备毁灭他们，让摩西的后裔发展成一个民族，但摩西恳求神，神就宽容了他们。摩西看到神的百姓在拜偶像时不由怒火中烧。
他们很快忘记是天上的神救他们脱离了埃及的奴役。以色列背对神不计其数次，但这是其中的一次。那一日在西奈山上共3000人被消灭,因为他们宁愿拜偶像作为他们的神。
我们阅读圣经的前五本书，得知他们在旷野里游荡多年后，神最终把应许的地赐给了以色列。他们的历史：以色列进入应许的地,在约书亚记、士师记和列王纪都是和平的时期，随后是动乱，然后和平。无论什么时候只要百姓尊敬神和拜神，国家就繁荣，享受平安。但是，无论什么时候,他们追求崇拜偶像,生活就变得艰难。他们就受敌人蹂躏，像在埃及那样被虏。
旧约圣经的大量篇章都记载了以色列的历史，从他们在自己地上和被虏的经历中为我们列举了许多有价值的例子，记载它们是向我们显示神一直以来是如何对待他百姓的。通过阅读，我们发现当他们归于神时，神就赐福他们的生活。同样，如果我们依赖他，他也会在21世纪赐福我们。
其它书包括由大卫王和其他作者撰写的诗篇与圣歌。
所罗门国王有神赐予的智慧，他受感动见识了人类的状况，他见识到人类不顺从神就生活空虚，毫无益处可言，使我们得益菲浅。其它书本涉及的是关于预言这个迷人的主题。
许多预言都与神对以色列和世界的计划有关，它们也是圣经的组成部分。这些预言的年代从遥远的过去一直到将来。
其它预言应许说神会有一个儿子，通过他，我们以及生活在我们前面各时代的所有人都能得救。
例如以赛亚书说:“在黑暗中行走的百姓看见了大光；住在死荫之地的人有光照耀他们。因有一婴孩为我们而生；有一子赐给我们…他必在大卫的宝座上治理他的国，以公平公义使国坚定稳固，从今直到永远”(以赛亚书)。
[标题：新约
在新约里以色列正生活在罗马的统治下。一个我们经常只在圣诞节上听到的故事,以神对他子民最难以置信的爱心行动为开端。他有一个儿子,他把儿子献给了世人。

耶稣基督就诞生在如此卑微与卑贱的环境中,他的生命与牺牲就是要永远地改变这个世界。这个伟人的生、死和复活就是要把拯救带给因他而归于神的所有人。
他使盲目重见光明。
他使跛足健步如飞。
他使聋人听到声音。
他医治精神病患者。
他安慰心碎的人。
他复活死者。
他从溺死的边缘拯救门徒，即使风和波涛也听命于他。
他为百姓献出了如此多的爱心，他喜爱孩子们!

他传播关于爱心、和平与拯救的真理。

他教导我们如何去爱，如何与同伴和谐相处。

他为我们提供道德指导，告诉我们如何保持稳定和友爱的关系。

他告诉我们如何在生活中消除仇恨与苦难。

他帮助我们找到永不腐朽的真正财富。
他过着完美的生活，然而，当他为我们死亡时却允许我们的罪孽被钉在十字架上。
耶稣被处死，这样的惩罚一般判给重罪犯人。

他以人身出生在马厩里，人生结束时他被埋在了一座借来的坟里。
但是，正如大卫王在诗篇16中预言的那样：“因为你必不将我的灵魂撇在阴间，也不叫你的圣者见朽坏”(诗篇16:10)。
使徒彼得在使徒行传中说“神却将死的痛苦解释了，叫他复活，因为他原不能被死拘禁”使徒行传2:24)。

耶稣是曾经活过的人当中惟一不是因为犯罪而死的人。为此，死不能拘禁他，神在第三天复活了他。
耶稣过着完美的生活，使他的牺牲完全遮盖了我们的罪孽。
标题：创世记3:15
请记住我们前面阅读过神对蛇说的经文:“女人的后裔要伤你的头；你要伤他的脚跟”。蛇象征罪。罪伤了耶稣，这创伤–脚跟的伤不能永远杀死他。但是，当耶稣死时，任何归于他的人的罪孽都被钉十字架上了–蛇的头受到打击,或者更重要的是，它所代表的罪的能力。更甚者，当耶稣击中罪的头时，罪不会有能力再次伤害他。虽然罪把死亡带给了人类，那些背负耶稣拯救之名的人脱离了死亡的惩罚。耶稣征服罪，为我们征服了死亡。

当他死亡时，殿里的帘子从上到下被扯成两半。这表明耶稣的死亡使人类藉他而归于神。当耶稣升天坐在神的右边时，他成了神与人类之间的中保。旧约的消息说神与我们之间巨大的鸿沟被耶稣架起了桥梁。

由于耶稣懂得何谓人性,他理解我们,又因为他决没有犯罪，他坐在神的右边，替我们向神求情。
“因我们的大祭司并非不能体恤我们的软弱。他也曾凡事受过试探，与我们一样，只是他没有犯罪”(希伯来书4：15)。
因为耶稣，我们有了归于神的办法，如果我们愿意。
标题：使徒行传
福音书之后是使徒行传，它告诉我们早期教会的形成。现在以及任何文化的任何人都能通过耶稣打开拯救之门。使徒书信给我们很多指导，帮助我们改变思想，使我们的思想更像基督的思想。
它们鼓励我们过上属灵的生活，与我们周围的人和平共处。使徒书帮助我们组织起来在教会或教堂–基督里弟兄姐妹们的身体里一起拜神。最后一本记录基督的道的书是启示录。

这本书生动地预言了人类统治世界的最后期限，以及基督返回到我们这个星球上时最终建立神的国。
所以，我们应如何确信圣经为神的道呢?

一种答案就在圣经预言及其预言的实现当中。你们知道我们在二十一世纪具有很大的优势，因为圣经包含的许多寓言都已经实现了。正因如此我们知道自己就生活在末日里。
所以，让我们简单地回顾一下一些已经实现的预言，或许更令人激动的是，有些预言马上就要发生了。
所以，我们将返回到尼布甲尼撒统治下的巴比伦大国。神的百姓以色列民已经被虏。我们的故事从一个梦开始…
尼布甲尼撒做了一个梦。在梦里看到一座雕像，他看着那令人生畏的外观觉得头昏眼花。它有一个金头，银胸银臂。腹部与大腿用铜做成。它的小腿用铁做成。它的脚混合铁与泥土做成。见 有 一 块 非 人 手 凿 出 来 的 石 头 打 在打在雕像的双脚，整个雕像被砸得粉碎。尼布甲尼撒对这个可怕的梦深感不安。他下达死令，如果巴比伦城内所有的博士不能解释梦的意思，不能说明梦的指向，那么他们都要被处死。正当官员执行他的命令时，一个被流放的犹太人，先知但以理祈求神的帮助。但以理入睡后，神为他解释了梦景，于是他就立即去向国王报告。
“王啊，你是万王之王。天上的神已将国度、权柄、能力、尊荣都赐给你。凡世人所住之地的走兽，并天空的飞鸟，他都交付你手，使你掌管这一切。你就是那金头。
在你以后必另兴一国，不及于你。

又有第三国，就是铜的，必掌管天下。

第四国，必坚壮如铁，铁能打碎克制百物，又能压碎一切，那国也必打碎压制列国。
你既见像的脚和脚趾，一半是是泥，一半是铁，那国将来也必分开。你既见铁与泥搀杂，那国也必有铁的力量。那脚趾头，既是半铁半泥，那国也必半强半弱…那国民也必与各种人搀杂，却不能彼此相合，正如铁与泥不能相合一样。(但以理书2:37-43)
所以，我们在这里看到一个预言揭示各帝国将在巴比伦帝国之后诞生。米堤亚人和波斯人、希腊人和罗马人。我们开始见到了预言的精确–两条腿代表被分割成两半的罗马帝国。所以，圣经从巴比伦时代起精确地预言了数个世纪的历史。
在罗马帝国之后是双脚，铁与泥土易碎的混合物。这代表着我们的时代。[ 旧的罗马帝国联合作为欧盟,有铁的力量，但它们通过泥土微弱的纽带聚集在一起。] 一切都建立在不稳定的世界政治背景下。这确实是一个令人难以置信的预言,因为它与我们生活的时代相关。
最惊奇的是石头砸碎了雕像,这石头从大山里切割出来，但又不用人的手。但以理这样向国王解释：

“当那列王在位的时候，天上的神必另立一国，永不败坏，也不归别国的人。它将要打碎灭绝那一切国，但这国必存到永远”(但以理书2)。

所以，这石头代表什么或者代表谁，那么强大，能摧毁人类的一切政府呢?神会委托谁建设他永不灭的国呢?

没有男人的参与，谁会从女人出生呢?

当然,答案就在于神自己的儿子，耶稣。

所以，当异像在我们的时代站立起来时，它就被粉碎了。
除了预言的最后一部分外，每件事情都已经实现了：各大帝国确实像预言的那样诞生又灭亡了。现在已经到了最后的场景。这肯定是对二十一世纪的预言!

[空袭的报警声，投下的炸弹声]

尼布甲尼撒的异像是圣经里的众多预言之一，它们等待我们去发现。许多的预言都已实现。最重大的预言是在耶稣返回之前在以色列的地上重建犹太国。
[字幕:“我必领你们进入以色列地”（以西结书37:12）]。
我们已经看到神创造了这个世界供我们居住。我们已读过以色列国的历史，我们看到尽管他们背离神，但神已给予他们数不尽的机会，让他们归于神。我们已经浏览过圣经，我们发现圣经被证明是多么可信可靠啊。
最重要的是，我们想到了神给出惟一的儿子拯救他的百姓时，他的爱心有多么深厚啊。

但这一切对于二十一世纪的我们来说意味着什么呢?让我们询问某些人，圣经对于他们意味着什么，这本令人难以置信的书本如何影响了他们的生活:
孩子:圣经给你们讲述耶稣的故事。
成人:这本圣经对我们的生活有极其深刻的影响,事实上从我早上醒来一直到深夜入睡它都影响着我。因为我相信那确实是神的道。这又产生了一个问题，因为多年前我就已经认定那是神的道，无论百姓喜欢还是不喜欢它，我都相信现在以色列作为一个国家存在，回到了神的地。圣经里的所有预言，有些预言甚至几代都不能发生，但这些预言放在一起绝对能证明圣经是神的道。因此，它肯定影响了我的生活。
影响是多方面的，从处事诚实到一个人在祈祷上花费的时间数量。因为我相信神影响我们生活的方方面面。我确实认为那是最重要的。
孩子:当耶稣出生时，他被生在伯利恒的一个马厩里。
女孩:它给我信心，使我强大。当人们在大学里不顺心时,它给我信心，让我继续执行他的道，圣经。
孩子:耶稣的死亡是为了百姓能永远得生。
成人2:圣经在我的生活中对我帮助很大。它不仅指导我有了正确的生活方式，而且还教导我们谁是神，他对地球的计划和目的是什么。我觉得没有圣经，我就会丧失许多生活的目的。它还给我以指导。一种生活的道德模式。还有对未来的盼望。
孩子:当耶稣返回时他会使百姓生活更好。
虽然这些人来自不同的背景，但他们都用一个共同的目标团结起来。他们爱神，希望侍奉他。
他们每个星期天在基督弟兄的聚会上与志同道合的人相会，共同拜神。这样的事情在全世界都有发生。
二十一世纪是生活非常令人激动人心的时代－人类已取得了辉煌的成就。已经取得了巨大的科技进步。太空发射已成了一种日常事务，人们向太空发射火箭和航天飞机已经不再成为谈话的热点。外科医生做的手术即使在前几年还是天方夜谭。建筑师正在设计最难以置信和令人惊讶的建筑。技术已使世界不同地区的百姓能够生活在“地球村”里。还记得我们讨论过挪亚的时代吗?
“那时候的人又吃又喝，又娶又嫁，到挪亚进方舟的那日，洪水就来，把他们全都灭了”（路加福音17:27）。

在这引言里神指哪里呢?
在挪亚时代神已被忘却。耶稣说：“挪亚的日子怎样，人子的日子也要怎样。”（路加福音17:26）。
和挪亚的时代相同。社会已成了偶像崇拜，完全没有道德价值观。这个场合，神都让那些作恶的人立即毁灭。我们生活在这个世界上，世人背弃了神。仅管人类取得了非凡的成就，但二十一世纪正在见证了社会的退败。
犯罪仍在增长。
监狱里人满为患。
现在的百万富翁比以前任何时候都要多,我们当中许多人生活舒适。然而，仍还有人生活在街道上，或在某些缺乏食物的国家里饿死。
人类已经设计出一些新方法相互战斗。我们正在慢慢地消灭我们的世界。我们的世界在重压下呻吟。
[迈克佩琦回到了书店的地下室]
所以我们已经转了一个圈。什么是圣经?它仅仅只是有趣故事集吗?是过去时代的遗物吗?我们希望本节目告诉你们，它对于今天的我们来说是一本活着的书。它是我们在这个世界上惟一的希望，仅管我们为神奉献的时间不多。它能改变我们的生活，告诉我们真正的意义、目的与和平。事实上，所有这些东西都是我们所追求的，但决不能在这个世界上找到。

它是一本奇妙的书，神活着的道，它告诉我们，我们来自何方和出于什么原因。
它给我们的信息远比这个世界能提供的最佳东西还要可靠。生活在二十一世纪一本必备的手册。首先，如果我们归于神，顺从他的指导，圣经就会让我们充满美妙的希望，使我们在神的国里占有一席之地。

我们从第一对男女以来就受到的诅咒将永远地被消除。

“豺狼必与绵羊羔同居，豹子与山羊羔同卧；少壮狮子与牛犊并肥畜同群。小孩子要牵引它们…。因为认识耶和华的知识要充满遍地，好像水充满洋海一般”(以赛亚书11:6-9)。
人生短暂，生命脆弱，我们大家应挤出时间听从神的指导。他是怜悯之神;他要我们，希望在他的国里赐予我们永生。

“你们为什么站着望天呢？这离开你们被接升天的耶稣，你们见他怎样往天上去，他还要怎样来”（使徒行传1:11）。

这些是天使对耶稣门徒说的话。他已离去很长时间。之所以如此，是因为神出于怜悯，他要赐予我们机会，让我们响应他的召唤。
二十一世纪是供我们生活的一个激动人心的时代。我们就生活在最后的阶段–铁与泥土混合的阶段。古老的预言大多已经实现，地球比以往任何时候都需要耶稣的返回。让我们这样希望：他见我们已作好准备，我们正等待着被请入神那美妙的国。
谢谢观看
介绍：迈克佩琦
圣经阅读：迈克史密斯
撰写和导演：CALSProductions公司。
特别感谢约翰科尔曼多年来对CALS电影制作的贡献。
迈克佩琦
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Title: God’s Guide to the 21st Century

Expand (= ‘zoom in’ on map of world)

Expand (= ‘zoom in’ on map of UK)

Locate: Hay-On-Wye

Switching to web-cam

“The Hay-On-Wye Festival of Literature”
Town crier in traditional red uniform: Hear ye!…Hear ye!….Hear ye!… 

[The town of Hay-On-Wye, UK, is famous for having hundreds of second hand book shops.]

Sign: Bookshop

Sign: Books bought and sold

Shop name: Honesty Bookshop

Town crier shouts: I have been commanded by my town council and the Literature Festival Committee to welcome all visitors to Hay-On-Wye. All will be made welcome. And may God save the Queen!

Mike Page: This is a busy time for the famous book town of Hay-On-Wye. It’s the Festival of Literature. 

There are books of every description imaginable. It’s a real magnet to the booklover. Let’s take a look inside one of the shops.

Sign: Richard Booth Bookshop. Books bought [from] anywhere in the world.

[Mike Page descends into the cellar]

[books on Russia]

[books on Africa]

[books on UK royal family]

Mike Page: We’re inside [Booth’s Books] the largest second-hand bookshop in the world. It’s a real treasure-trove for the booklover. The shelves are crammed with fiction, non-fiction, reference works. In fact guidebooks on virtually any subject. But in this programme I hope to focus on just one book of this vast array – the Bible. Is it simply a relic of a past age or does it have a relevance for us in the 21st Century? I hope to demonstrate that this is the most essential guidebook of all. If we only look at one guidebook then this is the book to read. It’s the only guide to bring true peace and purpose to our lives. And not only that it guides us [as to] how to find the Creator of the universe. And that’s not all. This exciting book shows us how to find everlasting life in God’s kingdom. How many guidebooks offer that? In this program I hope to give you a brief taste of what’s inside it. We’ll look at some of the evidence, why we should rely on it and put our trust in it. And then we’ll look at some of the ways in which the Bible’s message is transforming the lives of people in the 21st Century.

[Title: Holy Bible]

The Bible is a collection of 66 books written over many centuries, which have been translated into numerous languages. 2 Timothy 3:16 says that “All scripture is God-breathed”. The various books reveal God’s plan from the beginning of time. 

Starting in Genesis, the first book of the Bible… 

…and ending with Revelation which points toward the conclusion of the present world, and beyond into God’s kingdom.

The first stop in our lightning-tour of the Bible begins with a theme which runs through many of its pages. Starting in the very first chapter of the very first book (Genesis 1). A celebration of Creation.

[Reader] “In the Beginning God created heavens and earth. Now the earth was formless and void. And darkness was over the surface of the deep. The spirit of God was hovering over the water. And God said let there be light and there was light. God saw the light that it was good and he separated the light from the darkness. [not read: And there was evening and morning the first day]

Let there be an expanse between the waters to separate the water from water. So God made the expanse and separated the water under the expanse from the water over the expanse. Called the expanse Sky. [not read: And there was evening and morning the second day]

And God said let the waters under the sky be gathered into one place and let the dry ground appear.（  ） And God called the dry ground “land” and the gathered waters he called “sea”. And God saw that it was good. And then God said let the land produce vegetation, seed bearing plants and trees on the land that bear fruit according to their various kinds. [not read: And there was evening and morning the third day] 

And God said let there be lights in the sky and let them serve as signs to mark seasons and days and years. And let there be lights to give lights on the earth. And it was so. God made two great lights …. He also made the stars [not read: And there was evening and morning the fourth day]

and God said let the water teem with living creatures. And let birds fly above the earth So God created the ….and every winged bird according to its kind. And God saw that it was good. And God blessed them and said be fruitful and multiply  [not read: And there was evening and morning the fifth day]

And God said let the land produce living creatures, livestock, and the creatures that move along the ground and the wild animals each according to its kind. And it was so.  And God saw that it was good. 

God said let us make man in our image, in our likeness. And let them rule over the fish of the sea, the birds of the air, the livestock, and over all the wild animals, and over all the creatures that crawl on the earth.

[not read: And there was evening and morning the sixth day]

(inserted from Gen 2:7) The Lord God formed man from the dust of the ground, and breathed into his nostrils the breath of life, and the man became a living soul.

So God created man in his own image. In the image of God he created him. Male and female he created them.

I give you every seed-bearing plant on the face of the whole earth and every tree that has fruit they will be yours for food.

And God saw all that he had made and it was very good.

Thus the heavens and the earth were completed in all their vast array.

By the 7th day God had finished the work he had been doing – so on the seventh day he rested from all his work

Psalm 96:1 Sing to the LORD all the earth, 3. declare his glory among the nations….. 5 the Lord made the heavens. 6 Splendour and majesty are before him. Strength and glory are in his sanctuary.

Psalm 96:10 The Lord reigns The world is firmly established. 11 Let the heavens rejoice, let the earth be glad, let the sea resound, the fields be jubilant And everything in them

Psalm 96:12 All the trees of the forest will sing for joy. They will sing before the Lord for he comes, he comes to judge the earth in righteousness.

(child) Psalm 104:14 He makes grass grow for cattle, and plants for men to cultivate bringing forth food from the earth

Psalm 104:24 How many are your works o Lord, with wisdom you made them all, the earth is full of your creatures,

Psalm 104:25 There is the sea vast and spacious teeming with creatures beyond number – living things both large and small

27 These all look to you to give them their food at the proper time… you open your hand they are satisfied with good things.

31 May the glory of the lord endure for ever. May the Lord rejoice in his works.

(child) 33 I will sing praises to the Lord all my life. I will sing praise to my God as long as I live.

8:3-4 When I consider your heavens the work of your fingers the moon and the stars which you have set in place. What is man that you are mindful of him. Or the son of man that you care for him

Mike Page: Have ever had the experience of standing on a hilltop in the countryside, far away from all the light-pollution on a star-lit night? It makes us feel small and insignificant compared with the vastness of this great galaxy.. Yet from the very first book of the Bible God made it clear that he created this world to be enjoyed, by human beings - for ever.

His only condition was that we simply show our love and appreciation by obeying his commands.

It’s incredible how such a powerful creator who made this entire universe should bother with us!

Many are familiar with the events in the garden of Eden

The first man and woman disobeyed God. So he punished them by driving them away from the paradise that he had given them.

He cursed their world and made them and their descendants mortal, living lives of trial and struggle.

Within just a few pages of the opening book of the Bible we are presented with a perfect world shattered by the first lie, the first rejection of God’s will, and even the first murder. Humanity has changed little. In the 21st Century we continue to inherit the characteristics of the first people to walk the earth. We still reject God and would prefer to be masters of our own destiny than listen to and obey him. Try to remember a very significant comment God made when he punished the serpent. “I will put enmity between you and the woman, between your offspring and hers; he will crush your head and you will strike his heel” (Genesis 3:15)

This is a key promise which was made by God even at a time when he was filled with sorrow.

Why is it so important? It was to provide a way for people to be saved from mortality.

We’ll return to this statement later, because it cements together the message of the Old and New Testaments and is vital to us in the 21st Century.

This is one of my favourite spots in the Malvern Hills – you can see for miles. And, you know, when we’re out in the countryside like this, it’s easy to appreciate the beauty of the Earth that God wants us to inherit. How sad then that the wickedness of humanity grieved God from the very beginning. And yet throughout history He never gave up on his people. Even when he destroyed the wicked civilisation at the time of Noah.

“And the Lord said, ‘My spirit shall not strive with man forever, for he is indeed flesh. The Lord saw that the wickedness of man was great in the earth, and that every intent of the thoughts of his heart was only evil continually. And the Lord was sorry that He had made man on the earth, and He was grieved in his heart.

We only have to switch on our televisions or read our newspapers to witness the wickedness of mankind. And, you know, it’s remarkably similar to the state of the world in Noah’s time, when God grieved that he had made people. Once again the Bible has a vital message for us in the 21st Century and we’ll return to this later.

Title: God’s Chosen Nation

Moving further in time in Genesis we meet Abram and Sarai living in an idolatrous society in Ur of the Chaldees. But they were different to those around them. God called them out from their country and chose them to be the parents of a great nation – who would be God’s own people, the nation who became known as Israel.

The first years of their history were very hard. In the book of Exodus we find God’s chosen nation held as slaves in Egypt, and living under dreadful oppression. Filled with compassion, God listened to their cries and rescued them under the leadership of Moses.

He provided and escape route by opening up the sea and closing it on their pursuers.

God was going to lead them to a country of their own. A land “flowing with milk and honey”.

However, an all too familiar pattern repeated itself. Israel, just like many people had done before them, were only too quick to turn their backs on God.

It was at Sinai that God gave Moses his Law for the people. He engraved commandments on stone tablets. But when Moses was delayed on the mountain, the people made an idol of gold. They built an altar and said : This is your god O Israel that brought you out of the land of Egypt!

God was ready to destroy them and make a nation from Moses, but Moses pleaded with God, so he relented. Moses’ anger also burned when he witnessed God’s people worshipping the idol.

They had quickly forgotten that it was God in heaven who had saved them from the torment of slavery in Egypt. This was one of countless times that Israel turned their backs on God. Altogether 3000 people perished that day at Sinai, because they preferred to worship an idol as their God.

Moving on from the first five books of the Bible, after years of wandering in the wilderness God finally gave Israel the promised land. Their history following Israel’s entry into the promised land, through the time of Joshua, Judges and and the Kings were periods of peace, followed by turbulence, followed by peace. Whenever the people honoured and worshipped God, the nation prospered and enjoyed security. However whenever they turned to idolatry life became very hard. They were overrun by their enemies and taken captive as they had been in Egypt.

Much of the Old Testament records Israel’s history, giving us valuable examples from their experiences within their land and in captivity. It was recorded to show us how God has dealt with his people through time. By reading it, we discover how God blessed their lives when they turned to him. Just like he will bless us in the 21st Century if we place our trust in him. 

Other books include poems and hymns of praise by King David and others. 

King Solomon had God-given wisdom and we can benefit from his inspired insights into the human condition and the futility of living lives of meaningless vanity, instead of walking with God. Other books deal with the fascinating subject of prophecy.

Many prophecies about God’s plans for Israel and the world as a whole are contained within these pages. They go from the distant past to the future of the world.

Other prophecies promised that God would have a son, through whom we, along with people from all ages before us, can be saved.

For example Isaiah said: “The people walking in darkness have seen a great light; On those living in the land of the shadow of death a light has dawned. For to us a child is born, to us a son is given…He will reign on David’s throne and over his kingdom establishing and upholding it with justice and righteousness.. for ever (Isaiah )

Title: The New Testament

The New Testament finds Israel living under the power of Rome. A story we often hear only at Christmas began the most incredible act of love towards God’s people. He had a son and gave him to the world. 

The birth of Jesus Christ, in such humble and lowly circumstances, his life and sacrifice which was to change the world forever. The life, the death and the resurrection of this great man was to bring salvation to all who turn to God through him.

He made the blind see.

He made the lame walk.

He made the deaf hear.

He healed the mentally ill.

He comforted the broken hearted.

He raised the dead.

He saved his disciples from drowning when even the wind and waves obeyed him.

He showed so much love for people, and he adored children!

He preached the truth about love peace and salvation.

He taught us how to love and live in harmony with our fellow human-beings.

He gave us guidelines on morality and showed us how to maintain stable, loving relationships.

He showed us how to remove hatred and bitterness from our lives.

He helped us find real treasure that will never rust away.

He lived a perfect life, yet he allowed our sins to be nailed to the cross when he died for us.

Jesus was executed with the punishment normally given to serious criminals.

He came from humble beginnings in a stable, and at the end of his mortal life he was buried in a borrowed tomb.

However as King David had prophesied in Psalm 16 “You will not abandon me to the grave, nor will you let your holy one see decay” (Ps.16:10)

The Apostle Peter says in the Book of Acts “God raised him from the dead, freeing him from the agony of death, because it was impossible for death to keep its hold on him”. (Acts 2:24)

Jesus was the only human to ever live who did not earn death by sinning. Because of this, it was impossible for death to keep its hold on him and God raised him on the third day.

The very fact that Jesus lived a perfect life enabled his sacrifice to totally cover our sins.

Title: Genesis 3:15

Remember the verse in Genesis we looked at earlier when God said to the serpent : “He will crush your head and you will strike his heel” The serpent represented sin. Sin struck Jesus with a wound which did not kill him forever – a strike to the heel. However when Jesus died, the sins of anybody who turns to him were nailed to his cross – a strike to the head of the serpent, or more importantly, the power of sin which it represented. What is more, when Jesus struck the head of sin, it had no more power to harm him again. Although sin brings death to humanity, the punishment of eternal death is removed from those who take on the saving name of Jesus. By conquering sin, Jesus conquered death for us.

When he died the curtain in the temple was torn in two from top to bottom. This showed that Jesus’ death gave humanity access to God through him. When Jesus ascended to heaven to sit at God’s right hand he took on the role of a mediator between God and humankind. The message of the New Testament is that the huge gulf between God and us has been bridged by Jesus.

Because Jesus knows what it is to be human, he understands us, and because he never sinned he sits at God’s right hand pleading for mercy on our behalf.

“For we do not have a high priest who is unable to sympathise with our weaknesses, but we have one who has been tempted in every way, just as we are – yet without sin” (Hebrews 4:15)

Through Jesus we have a way of turning to God if we so choose.

Title: The Acts of the Apostles

After the gospels we have the book of Acts which shows the formation of the early church. And how anybody from any culture has had the door open to salvation through Jesus. The epistles give us many guidelines, helping to mould our thinking to be more like the mind of Christ.

They encourage us to live more godly lives and to live at peace with those around us. The Epistles help us to organise combined worship within the church, or ecclesia [=assembly] – the body of Christ’s brothers and sisters. Finally we have the last recorded words of Christ in the book of Revelation, [or the Apocalypse as it is sometimes known.]

This book contains dramatic prophecies about the last years of human domination and the ultimate establishment of the Kingdom when Christ returns to our planet.

So how can we trust the Bible to be the word of God?

One answer lies in Bible prophecy and its fulfilment. And you know we’re at a great advantage in the 21st Century because many of the prophecies contained in the Bible have already been fulfilled. That’s why[=how] we know we are living in the last days.

So let’s have a brief glimpse at some prophecy which has been fulfilled, and perhaps more excitingly, some which is about to happen.

So we’ll travel back in time to the great kingdom of Babylon, under the king Nebuchadnezzar.  Gods’ people Israel had been taken into captivity. Our story starts with a dream…
King Nebuchadnezzar had a dream. In his dream he saw a great statue which dazzled him as he gazed at its awesome appearance. It had a head of gold, its chest and arms were silver. Its belly and thighs were made of bronze. Its legs were iron. And its feet were made with a mixture of iron and clay. A rock was cut out of a mountain, but not by human hands. It struck the image’s feet and the whole statue was smashed to pieces. King Nebuchadnezzar was terrified by this disturbing dream. He ordered the execution of all the wise men in Babylon if they couldn’t tell him, not only what the dream meant but what the dream was. As his officials went to carry out his orders the prophet Daniel, a Jewish exile, prayed for God’s assistance. As Daniel slept God gave him the interpretation of the dream, which he immediately took to the king.

“You O king, are this king of kings. The God of heaven has given you dominion and power and might and glory. In your hands he has placed mankind and the beasts of the field and the birds of the air. Wherever they live, he has made you ruler over them all. You are that head of gold.

After you another kingdom will arise, inferior to yours.

Next a third kingdom, one of bronze will rule over the whole earth.

Finally a fourth kingdom, strong as iron – for iron breaks and smashes everything – so it will crush and break all the others.

Just as you saw that the feet and toes were partly of baked clay and partly of iron, so this will be a divided kingdom. Yet it will have some of the strength of iron in it, even as you saw iron mixed with clay. As the toes were partly iron and partly clay, so this kingdom will be partly strong and partly brittle… the people will be a mixture and will not remain united, any more than iron mixes with clay. (Daniel 2:

So what we see here is a prophecy revealing great empires which were to follow Babylon. The Medes & Persians, the Greeks, and the Romans. We can start to see the accuracy of the prophecy – the two legs representing the two halves of the divided Roman empire. And so the Bible accurately predicts centuries of history from the time of Babylon.

Following the Roman Empire we have the feet, a fragile mixture of iron and clay. This represents our time. [删掉The old Roman Empire has been reunited as the European Union, with the strength of iron, but held together with weak bonds of clay.] All set against a backdrop of unstable world politics. This really is an incredible prophecy, because it’s relevant to the days in which we live.

Most amazing of all is the rock which smashed the statue, cut out of the mountain by hands which were not human. Daniel explained this to the king:

“In the time of those kings, the God of Heaven will set up another kingdom that will never be destroyed.. nor will it be left to another people. It will crush all those kingdoms and bring them to an end, but will itself endure forever” (Daniel 2)

So what, or rather who, did this rock represent, strong enough to crush all human governments? Who will God authorise to set up His kingdom that will never be destroyed?

Who was created within a woman without human intervention?

The answer of course is God’s own son, Jesus.

And so the image was crushed when it was standing on its feet, our times.

Everything except for this last part of the prophecy has already been fulfilled: great empires have come and gone exactly as prophesied. And now the stage is set for the final scene. This definitely is a prophecy for the 21st Century! 

[Sounds of air raid sirens, bombs falling]

Nebuchadnezzar’s image is one of the numerous prophecies waiting for us to discover them in the Bible. Many of which have been fulfilled in living memory. The most significant of these is the reestablishment of the Jewish nation in the land of Israel prior to the return of Jesus. 

[Caption: “I will bring you back to the land of Israel Ezekiel 37:12” ]

And so we’ve seen that God created this world to be inhabited. We’ve skimmed through the history of the nation of Israel, and we’ve seen that despite their falling-away, they were given countless opportunities to turn back to God. We’ve had a glimpse at Bible prophecy and have seen how it proves that the Bible is reliable.

And most importantly, we’ve thought about the depth of God’s love, when he gave his only son to save his people.

But what does all this mean to us in the 21st Century? Let’s ask some people what the Bible means to them and how this incredible book has influenced their lives:

Child: The Bible tells you all about Jesus.

Man: The Bible has a very profound influence on my life, actually from the moment I wake up in the morning, till the moment I go to sleep at night. Because I believe that it is really the word of God. That causes a problem because I had, years ago, to establish that it was God’s word, and my proof, whether people like it or not, is quite simply the fact that Israel exists now as a nation back in God’s land. And all the promises the Bible made, which for generations seemed most improbable and impossible have seemed to come together and proved quite categorically to me that the Bible must be God’s word. In that case it therefore has to have an impact on my life.

The impact can be anything from trying to be honest in my dealings to the amount of time one spends in prayer. Because I believe that God influences every aspect of our life. And I do think that it’s most important.

Child: When Jesus was born he was born in a stable in Bethlehem.

Girl: It gives me faith, it makes me stronger. When people at college aren’t so nice about it. He gives me faith to carry on through his word, the Bible.

Child: Jesus died so that people could live forever.

Man 2: The Bible helps me a lot in my life. It’s not just a guide for a good way of living, but it also teaches me who God is, and what his plan and purpose is with this earth. I feel that without it I would be losing out on an awful lot of the purpose of life, the purpose of living. It also gives me a sense of direction. A moral code to live by. And also a future to look forward to.

Child : When Jesus comes back he will make people better

Although these people come from different backgrounds, they’re all united by the same common goal. They love God and wish to serve him.

They meet each Sunday with other like-minded people at Christadelphian gatherings to worship God. This happens across the whole world.

The 21st Century is a very exciting time to be living in – humanity has made some remarkable achievements. Huge scientific advances have been made. Space missions have become so routine that we rarely even hear when they send rockets and shuttles into space. Surgeons perform feats which just a few years ago would have seemed impossible. Architects are designing the most incredible, breathtaking structures. Technology allows people from different parts of the world to live in a ‘global village’. Remember we talked about the days of Noah? 

“People were eating drinking marrying and being given in marriage up to the day when Noah entered the ark” Luke 17:27

Where was the mention of God in this quotation?

In Noah’s time God had been forgotten. Jesus said “Just as it was in the days of Noah so also will it be in the days of the Son of Man”. Luke 17:26 

It was the same in the days of Lot. Society had become idolatrous and totally without moral values. On both occasions God brought swift destruction on everyone participating in wickedness. We’re living in a world which is turning away from God. For all the amazing achievements of humankind, the 21st Century is witnessing society degenerate.

Crime is still increasing.

Prisons are becoming overcrowded.

There are more millionaires than ever, and many of us live comfortably. While there are still people living on the streets or starving in deprived lands.

Human beings have devised new sophisticated ways of fighting one another. We’re slowly killing our world. It’s groaning under the strain.

[Mike Page back in bookshop cellar]

And so we’ve come a full circle. What is the Bible? Is it simply a collection of pleasant stories? A relic of a past age? Hopefully in this programme we’ve shown you that it is a living book for us today. It’s our only hope in a world which has little time for God. It can change our lives, give us true meaning, purpose and peace. In fact all the things we strive for, but never find in this world.

It’s a wonderful book, God’s living word, telling us where we came from and why.

It gives us a message far more positive than the best the world can offer. A vital guide to living in the 21st Century. Most of all, if we turn to God and follow his guide, the Bible gives us the wonderful hope of having a place in God’s kingdom.

The curses we have lived under since the first man and woman will be removed. forever.

“The wolf will live with the lamb the leopard will lie down with the goat, the calf and the lion and the yearling together. And a little child will lead them…. The earth will be full of the knowledge of the Lord as the waters cover the sea”. Isaiah 11:6

With life being so short and fragile we owe it to ourselves to make time to follow God’s guide. He’s merciful; He wants us and he longs to give us eternal life in his kingdom.

“Why do you stand gazing up into Heaven. This same Jesus who was taken up from you into heaven will come in like manner as you saw him go into heaven” (Acts 1:11)

These are the words of the angels to Jesus’s disciples. He’s been away for a long time. This has been because of God’s mercy to give us the opportunity to respond to his calling.

The 21st Century is an exciting time to live in. We’re living in the very last age – the mixture of iron and clay. The ancient prophecies have largely been fulfilled and the earth desperately needs the return of Jesus more than ever. Let’s make it our desire for him to find us ready and waiting to be welcomed into God’s wonderful kingdom.
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